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Říjnová návštěva knihovny   

V pátek 25. října se žáci 3. B v letošním školním roce poprvé setkali s paní knihovnicí v měst-

ské knihovně. 

     

V úvodu návštěvy se seznámili 

s velkou čtenářskou hrou 

Cesta vesmírem, do které se 

již někteří zapojili. Z připra-

vené nabídky knížek si každý 

žák jednu vybral, dostal čas na 

seznámení, prohlídku i krátké 

začtení. Potom si žáci sdíleli 

své první dojmy, jak na ně 

kniha zapůsobila, jak se jim lí-

bila.  Svoje názory pak vyja-

dřovali umístěním lístečku na 

hodnotící kruh. Některým se 

kniha zalíbila tak, že si ji do-

konce ihned půjčili ke čtení. 

Do knihovny se vydáme zase 

před Vánocemi a už teď se 

tam moc těšíme! 

 

 

 

Mgr. A. Slavíková, tř. uč. a žáci 3. B  
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Soutěž ve sběru papíru 

Ve dnech 21.-23. října se uskutečnila soutěž ve sběru papíru. Žáci přinesli celkem 3 933 kg. 

Nejvíce sběru přinesli žáci 6. A (640 kg), 4. A (378 kg) a 1. B (323 kg). Absolutní vítězem je 

Daniel Janatka, který přinesl 328 kg papíru. 
 

Třída 1. místo 2. místo 3. místo Celkem třída 

1. A Konečná Nicol 

58 kg 

Hatašová Adéla 

30 kg 

Hybnerová Adéla 

19 kg 

155 kg 

1. B Picek Lukáš 

106 kg 

Špiglová Monika 

67 kg 

Dousková Berta 

38 kg 

323 kg 

  

2. A Adamec Vojtěch 

132 kg 

Ron Tadeáš 

71 kg 

Kubišta Lukáš 

16 kg 

220 kg 

 

2. B Čurdová Vanesa 

94 kg 

Ceeová Barbora 

91 kg 

Janoušková Ema 

24 kg 

241 kg 

3. A Vaníček Lukáš 

114 kg 

Konečná Nelly 

58 kg 

Novotná Zuzana 

47 kg 

289 kg  

3. B Vocásková Aneta 

63 kg 

Procházka Jiří  

26 kg 

Procházka Karel  

26 kg 

181 kg 

4. A Krupičková Eliška 

109 kg 

Prudičová Anna 

69 kg 

Přibyl Adam 

37 kg 

377 kg 

4. B Kozák Jan 

127 kg 

Janouchová Nela 

27 kg 

Paličová Klára 

19 kg 

186 kg 

5. A  Holubová Ella 

25 kg 

Vávrová Berenika 

13 kg 

Adamová Anna 

6 kg 

45 kg 

5. B Hejnyšová Elena 

53 kg 

Karbanová Silvie 

29 kg 

Murhová Vanesa 

21 kg 

116 kg 

 

6. A Janatka Daniel 

328 kg 

Prudič Jáchym 

69 kg 

Šouta Jáchym 

67 kg 

640 kg 

6. B Krupička Matěj 

109 kg 

Šlechtová Leontýna 

17 kg 

Bradnová Eliška 

12 kg 

152 kg 

7. A Chrpa Dominik 

75 kg 

Bázler Lukáš 

51 kg 

Maruška Petr 

44 kg 

307 kg 

7. B Zítová Tereza 

64 kg 

Pohlová Tereza 

49 kg 

Vaníček Jan 

25 kg 

184 kg 

8. A Brixí Kristýna 

71 kg 

Holub Tobiáš 

25 kg 

Nebesář František 

23 kg 

176 kg 

8. B Kaloková Nicol 

21 kg 

Kubánek Patrik 

6 kg 

Hindrák Jiří  

4 kg 

32 kg 

9. A 

 

Zíta Tomáš 

64 kg 

Vorlíčková Anna 

25 kg 

Badová Tereza  

18 kg 

177 kg 

9. B Špiglová Eliška 

67 kg 

Pažoutová Ema 

2 kg 

Mácha Šimon 

1 kg 

131 kg 

 

Děkujeme všem žákům, kteří sběr přinesli. Peníze, které za sběr obdržíme, budou věnovány 

Základní škole v České Vsi postižené letošními povodněmi. Velké poděkování patří zejména 

žákům 9. B, kteří vzorně pomáhali a žákům 8. B. 

Mgr. Jana Zumrová 
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Halloweenské dopoledne 

31. října usedli do lavic ve 3. B kostlivci, 

strašidla, duchové a podobné masky. Slavili 

jsme HALLOWEEN a v jeho duchu probí-

hala tento den i dopolední výuka.  

     

Ráno jsme nejprve vykročili na „dýňovou 

cestu“. Její jednotlivá stanoviště byla za-

měřena na čtení s porozuměním. Dalšími 

činnostmi tohoto dopoledne byly například 

halloweenské osmisměrky, matematické ré-

busy a spojovačky, rozdílné obrázky či vý-

roba halloweenské pavučinky.  

    

V tělocvičně pak na všechny čekalo zábavné 

halloweenské sportování, které velmi pěkně 

přichystali žáci 9. A. Na závěr byly vyhlá-

šeny nejhezčí halloweenské masky. 

     

Dětem se jednotlivé aktivity líbily, bylo vi-

dět snahu, vytrvalost, soutěživost i radost 

při jednotlivých činnostech. 

                                                                                                                                     

 

Mgr. Alena Slavíková, tř. uč. 
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Exkurze do cukrovaru v Dobrovicích 

Ve středu 6. listopadu zamířili třeťáci do Dobrovic, 

kde měli možnost se podívat do cukrovaru a navští-

vit i muzeum cukrovarnictví. 

Zdejší cukrovar je nejstarším, největším a zároveň 

nejmodernějším ze 7 cukrovarů, které dnes v ČR 

fungují. Jeho počátky spadají do 1. pol. 19. století a 

od jeho založení nevynechal žádnou sezónu, což je 

evropský unikát. Dobrovický provoz dnes dokáže 

zpracovat řepu zcela bezezbytku a bezodpadově, 

denně je to kolem 15 tisíc tun řepy. 

 

Žáky hned po příjezdu k cukrovaru nej-

prve zaskočil nezvyklý zápach, který byl 

ne každému zrovna příjemný. Po krátkém 

občerstvení si žáci odložili batůžky a vy-

dali se za doprovodu průvodkyně do muzea. 

Zde si prohlédli historické nářadí i stroje, 

které se využívaly při práci na poli i při 

vlastním zpracování cukrové řepy. Na mo-

delových záhonech děti viděly, jak se řepa 

pěstuje, od zasetí až po samotnou sklizeň. 

V reflexních vestách, přilbách, vybaveni sluchátky jsme se vydali do cukrovaru.  

Exkurze probíhala ve venkovních i vnitř-

ních prostorách. Od paní průvodkyně 

jsme se dozvěděli spoustu informací i 

zajímavostí. Viděli jsme cestu řepy od 

jejího přivezení obrovskými nákladními 

auty až po právě vyrobený cukr. Na zá-

věr si děti mohly zakoupit i drobné su-

venýry na památku. 

Exkurze se dětem moc líbila a odvážely 

si domů mnoho nových zážitků i po-

znatků.                                                                                           

Mgr. Alena Slavíková 
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Svatomartinský světélkový průvod 

V neděli 10. listopadu, v podvečer svátku svatého Martina, se děti s rodiči sešly u školy a  vy-

pravily se v opravdu hojném počtu za svitu hvězd a veselých lampionových světýlek na krát-

kou procházku po Sobotce.  

Dlouhý lampionový průvod dorazil po chvíli na Malé náměstí, kde všichni očekávali příjezd 

svatého Martina. Ten sněhový nepřijel, ale ten živý přijel na opravdickém a krásném bílém 

koni. Krátká scénka přiblížila dětem legendu, proč je tento den připomínán a proč se vlastně 

oslavuje. Děti si také mohly koníčka pohladit a dostaly od Martina sladkou odměnu. 

Byl to krásný víkendový pod-

večer a kdo přišel, určitě ne-

prohloupil a lehce se začal la-

dit na pomalu se blížící ad-

vent. 

 

Mgr. Miroslava Drbohlavová 

 

 



10 

Světový den laskavosti na naší škole – 13. listopadu 

Vyráběli jsme přáníčka pro celou školu. Jako první jsme kreslili obrázky. Další hodinu výuky 

nám paní učitelka nastříhala čtvrtky a nalepili jsme ty obrázky na čtvrtku a zezadu jsme 

ještě nalepili přání s mašličkou. 

O velké přestávce jsme se rozdělili do skupin, abychom přání rozdali po celé škole. Já jsem 

byla ve skupině na rozdávání na druhém stupni. Šli jsme i do ředitelny a do kabinetů. Moc se 

to paním učitelkám a pánům učitelům líbilo. 

A taky se přání dala do domova důchodců. Prý se jim to moc líbilo. Byl to takový dobrý skutek. 

                   

Tereza Podhajská, 6. B 

Běh 17. listopadu 

Ve středu 13. listopadu se v Kopidlně konal již 54. ročník Běhu 17. listopadu. 

Naši školu reprezentovali žáci a žákyně čtvrtých až osmých tříd. Za nepříznivých podmínek 

absolvovali různě dlouhou trať. 320 m dlouhou trať běžely děti narozené v roce 2015, trať 

dlouhou 620 m běželi chlapci a dívky s ročníkem narození 2014–2011 a nejdelší trať 1 240m 

běžela žákyně osmého ročníku. 

Dosáhli jsme různých umístění, ale nejlépe si vedla Simonka Hůlková z 8. B, která běžela 

nejdelší trať a vyhrála s neuvěřitelným náskokem před ostatními soupeřkami. Byla to ta nej-

lepší tečka naší návštěvy kopidlenského zámeckého parku. 

Simonce moc blahopřejeme a děkuji všem závodníkům, kteří se letošního běhu ve sněhových 

podmínkách zúčastnili, a děkuji starším dívkám, které pomáhaly dohlížet na mladší spolužáky. 

 

Kategorie Dívky (2015) 

       5. místo Emilie Sedmidubská 

       6. místo Anna Janatková 

Kategorie Nejmladší žákyně (2013-2014) 

      5. místo Alice Kverková 

      6. místo Karolína Kubínová 

      8. místo Anna Prudičová 

Kategorie Nejmladší žáci (2013-2014) 

     9. místo Vojtěch Jirků 

    10. místo David Ječný 

Kategorie Mladší žákyně (2011-2012) 

     8. místo Monika Ortová 

     9. místo Kateřina Hájková 

    10. místo Viktorie Takáčová 

Kategorie Starší žákyně (2009-2010) 

      1. místo Simona Hůlková 

 Mgr. Jana Zumrová 
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35 let svobody 

Naše škola se v listopadu zapojila do 

projektu Měsíc Příběhů bezpráví, jenž 

probíhá pod záštitou vzdělávacího pro-

gramu Jeden svět na školách. V átriu 

školy si mohli vyučující a žáci prohléd-

nout plakátovou výstavu 1989 – Rok zá-

zraků. Připomněli jsme si tak 35. výročí 

sametové revoluce.  

 

V pondělí 25. listopadu se žáci 9. roč-

níku zúčastnili promítání snímku „1989: 

Chceme dýchat“. Poté proběhla beseda 

s panem profesorem Josefem Novotným, jenž celý život vyučoval anglický a český jazyk na 

Masarykově obchodní akademii v Jičíně a patřil k předním postavám odpůrců komunistického 

režimu na Jičínsku.  

 

Snímek „1989: Chceme dýchat“ vykreslil na pozadí smogem zamořených Teplic milostný pří-

běh dvojice mladých lidí. V 80. letech minulého století dosahovalo znečištěné ovzduší v Tep-

licích neúnosné míry, objevoval se zvýšený výskyt nádorových onemocnění či alergií. Tento 

palčivý problém komunistický režim bagatelizoval a uveřejňoval lživá data o zdraví škodlivých 

látkách. Zároveň zde vyrostla revoltující generace mladých lidí, kteří poslouchali punk a vlád-

noucím režimem byli považováni za „závadnou mládež.“ Mezi bouřící mládež patřil i hlavní 

hrdina snímku Pavel. Na jeho příběhu jsme mohli pozorovat, jak zasáhla doba nesvobody jeho 

soukromý, potažmo milostný, život.  

 

Druhá část odpoledne byla věnována vzpomínkám pana profesora Josefa Novotného. Devá-

ťákům vyprávěl o svých zážitcích ze srpna roku 1968, o vydání textu Charty 77 nahraného 

z rozhlasové stanice Hlas Ameriky nebo o výsleších na StB. Jedním z nejsilnějších momentů 

našeho společného povídání byl určitě moment, kdy ve Vladislavském sále Pražského hradu 

volil jako člen Federálního shromáždění Václava Havla prezidentem. Pan profesor Novotný si 

s sebou přinesl dobové snímky z demonstrací na Václavském náměstí v listopadu 1989 nebo 

seznam spolupracovníků StB.  

 

Věřím, že si naši deváťáci uchovají vzpomínku na toto zajímavé odpoledne. Velké poděkování 

patří panu profesoru Novotnému za zprostředkování autentických zážitků z doby nesvobody.  

 

Mgr. Iva Svobodová,  Mgr. Pavla Kozáková 
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Projektová výuka v zeměpise 

Letos si oba 8. ročníky během zeměpisu zkusily vytvořit klimadiagramy. V kostce se jedná  

o graf znázorňující teplotu a množství srážek v jednotlivých měsících na určitém místě. 

Každá dvojice dostala přidělenou tabulku s klimatologickými údaji jednoho ruského města. 

Jeden z dvojice se chopil znázorňování klimatologických údajů do grafu. Druhý žák počítal 

průměrné roční množství srážek a průměrnou roční teplotu. Zároveň na základě tabulky musel 

napsat šest vět popisujících klima, aniž by použil název daného města, např.  

„V tomto městě dosahuje průměrná teplota v lednu -0,9 0C.“ Na druhou stranu papírku poté 

napsal PETROHRAD. Z každé třídy byla navíc vybrána trojice výtvarně nadaných, která měla 

nakreslit obrysovou mapu Ruska a která měla do ní vyznačit různé zeměpisné pojmy (rovno-

běžky, oceány a moře, nížiny, pohoří, řeky a jezera).  

Po vytvoření grafu ho žáci nalepili na 

špejli s modelínovým podstavcem a s po-

užitím atlasu umístili na správné místo na 

mapě Ruska. Ke klimadiagramu poté umís-

tili charakteristiku podnebí města, kte-

rou vytvořila jejich paralelní třída.  

Po těchto aktivitách nastala diskuze nad 

zákonitostmi podnebí. Žáci si měli uvědo-

mit obrovské rozdíly teplot mezi zimou a létem u vnitrozemských měst. K tomu měla osmáky 

přivést právě tvorba klimadiagramu, při níž si museli zvolit vhodné měřítko, aby byli schopni 

uvedené teploty znázornit.  

Při tvorbě grafů jsem se snažila klást důraz na jeho čitelnost, což byl pro některé děti těžký 

oříšek. Zároveň ale musím oba 8. ročníky pochválit, jelikož se vesměs nelehkého úkolu zhostili 

se ctí. 

Mgr. Iva Svobodová 

 

Rozsvícení vánočního stromu v Sobotce 

V neděli 1. prosince se na náměstí Míru v Sobotce konalo tradiční rozsvícení vánočního 

stromu. Akce začala krátce po čtvrté hodině a přilákala mnoho místních obyvatel i návštěv-

níků z okolí. Na akci jste si mohli ozdobit perníčky a koupit teplý čaj ☺. Program zahájily 

děti svým vystoupením, na jevišti je vystřídala kapela Brnkačka, po jejich vystoupení násle-

dovalo slavnostní rozsvícení stromu.  

R. Šouta, 7. B 
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Rozsvícení vánočního stromečku 

Dne 1. 12. 2024 se v Sobotce konalo rozsvícení vánočního stromečku. Začátek byl v 16:00 

hodin. 

V knihovně Fráni Šrámka jste mohli ochutnat cukroví, které upekly sobotecké babičky. 

Mohli jste si tam ozdobit perníčky a dát tam peníze na dobrovolný vstup. 

Před knihovnou byl stánek s čajem. Na náměstí byly stánky se jmelím, s dřevěnými produkty 

a stánek s taškami. Na druhé straně náměstí měl obchod Kafe jako doma venku svůj stánek, 

kde prodávali svařené víno, párek v rohlíku, domácí vaječný likér a horkou čokoládu. 

Před hotelem Pošta prodávali také párek v rohlíku a krokety. 

Na faře byly dílničky pro děti a okolo kostela pro ně byla připravena stezka s různými úkoly. 

Po tuto dobu tam hrály hezké vánoční písničky a pan starosta s panem farářem tam měli 

proslov. Samotné rozsvícení stromečku bylo okolo 18:00 hodin. Potom ještě asi půl hodiny po 

rozsvícení stromečku hrály písničky a byl konec.  

Mně osobně se rozsvícení líbilo. 

 

Natálie Nováková, 5. A 

 

 

Adventní hrátky ve škole 

První adventní neděle letos připadla na  

1. prosinec. Slovo advent vychází z latinského 

slova adventus, které znamená příchod a pro 

věřící je dobou očekávání příchodu Ježíše 

Krista. Pro většinu z nás je to hlavně doba 

přípravy na vánoční svátky. K oněm přípravám 

nepatří pouze uklízení a výzdoba celé 

domácnosti nebo pečení cukroví. Je to čas, 

kdybychom se měli na chvíli zastavit, rozjímat 

či trávit více času s rodinou a přáteli. 

K příjemně strávenému adventnímu času jsme se snažili ve středu 4. prosince přispět i u nás 

ve škole.  

 

Odpolední program zahájilo vystoupení školního sborečku a školní kapely, svým tanečním 

číslem přispěla také družina. Poté se návštěvníci rozešli do tříd, kde si pro ně každý ročník 

připravil kreativní dílnu. Pod šikovnými rukami našich žáků a jejich rodinných příslušníků tak 

vznikala např. vánoční přáníčka, papíroví andělé, zápichy, svícny, ozdobičky na stromeček   a 

mnoho dalšího.  

 

Doufáme, že se všem účastníkům naše společné adventní odpoledne líbilo a těšíme se zase 

někdy na viděnou!  

 

Mgr. Pavla Kozáková 
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Mikuláš ve škole 

Mikuláš, čerti a andělé prošli celou soboteckou školou a děti tak měly 

den zpestřený prožitkem očekávání, co bude… V rámci projektu Děti 

dětem tak žáci 9. B připravili svým mladším spolužákům hezký den, na 

který nezapomenou. 

Mgr. Iva Jungová 

 

Vánoční výzdoba školy 

Tento rok jsme si k výzdobě školy zvolili decentní bílou barvu, doplněnou o žluté a modré 

prvky. Stromek, oblečený do nových, ručně vyšívaných ozdobiček, tradiční keramický betlém 

a okolní výzdoba nás každý den může těšit a připomínat nám blížící se vánoční svátky. 

 

V oknech atria se sklánějí zasněžené větve borovic nad bílými kopečky, z kterých se vynořují 

romantické chaloupky a kostelíky. Výtahem k nim pak míří dva andělé.  

 

Poprvé si vybraní žáci mohli vyzkoušet malbu přímo na okna. Použita je temperová barva, celý 

motiv je na závěr přestříkán umělým sněhem. Na malbách oken se podílely: Kristýna Petří-

ková, Karolína Samšiňáková, Veronika Kelbichová, Simona Hůlková, Nicol Kaloková a Barbora 

Jechurová. 

Mgr. Adéla Brabcová 
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Školní diskotéka 

Z iniciativy žákovského parlamentu a především žáků obou tříd 9. ročníku se v pátek 13.  pro-

since uskutečnila ve školní tělocvičně předvánoční diskotéka. Deváťáci si zajistili aparaturu, 

přinesli osvětlení v podobě LED řetězů a laserových světel, sami si pouštěli vybrané písničky. 

Akce se účastnilo odhadem 50-60 dětí z celého 2. stupně, které si přinesly občerstvení 

v  podobě limonád, minerálek, chipsů, popcornu, apod. Tříhodinová akce utekla jako voda, 

všichni si ji náramně užili a deváťáci svoji schopnost něco zorganizovat a dotáhnout do konce 

potvrdili i vzorným úklidem tělocvičny a atria. Že by vznikla tradice a zároveň výzva do dal-

ších let? 

Mgr. Jan Janatka 

3.A v perníčkové dílničce 

Návštěva Šolcova statku 

s perníčkovou dílnou bylo 

milé adventní zastavení, 

při kterém si ve čtvrtek 

12. prosince děti ze 3. A 

nejen ozdobily perníčky, 

ale také se dozvěděly 

mnoho zajímavého z histo-

rie perníků, prohlédly si 

krásné perníkové formy 

a  nádherně zdobené per-

níčky na stromečku i perníčkový betlém Josefa Lady. Perníčky byly nejen pěkné, ale i moc 

dobré, a někteří je dokonce dokázali donést i domů, aby se pochlubili svou šikovností. Byly to 

příjemné chvíle a my moc děkujeme organizátorkám této akce, že jsme se mohli zúčastnit 

a  tak trošku se ještě více vánočně naladit.  

Miroslava Drbohlavová 
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Pozapomenuté výročí 

Naše škola má bohatou a zajímavou historii, loni jsme si připomínali 130 let od jejího založení. 

V průběhu uplynulého století prošla mnohými úpravami, ale ta nejzásadnější proběhla před 

čtvrt stoletím, kdy v letech 1996–1999 byla naše škola nejenom zrekonstruována, ale hlavně 

rozšířena o školní šatny v historické budově a moderní přístavbu. Jen málokterá základní 

škola v našem okolí se může pyšnit takovým zázemím, jako jsou odborné učebny přírodopisu, 

chemie, fyziky, výpočetní techniky, školní knihovna, cvičný byt s jídelnou, dílny pro praktické 

činnosti, gymnastický sál, multifunkční tělocvična… 

Ing. Arch. M. Misík z Ateliéru Hradec Králové geniálně propojil historickou budovu s moderní 

přístavbou proskleným atriem, které nám do školy vneslo úžasné světlo, které prospívá nám 

všem a také pokojovým rostlinám, jimž se tu mimořádně daří. 

Bezbariérovost (prosklený výtah a plošiny) umožnila v minulých letech integraci zdravotně 

znevýhodněných dětí a stala se vzorem pro ostatní školy v okolí. 

Nic z výše popsaného by se nemohlo realizovat bez velké podpory tehdejšího městského za-

stupitelstva pod vedením pana starosty J. Kolumpka, bez podpory kraje a firmy BAK, která 

školu stavěla, a v neposlední řadě bez obrovského nasazení paní ředitelky Aleny Čelišové. 

Přestavba a přístavba se konala tři roky za plného provozu, a proto velké poděkování si také 

zaslouží celý tehdejší učitelský sbor a správní zaměstnanci, kteří zvládli toto nelehké období. 

Výsledek však za to stál, a my tak už 25 let se můžeme učit v moderní estetické škole, ob-

klopené krásnou školní zahradou a sousedící se sportovním areálem, který je nám k dispozici. 

Takové štěstí všechny školy nemají! 

Čtvrt století je dlouhá doba, a proto se snažíme budovu nejenom neustále udržovat opravami 

v dobrém stavu, ale i modernizovat a vylepšovat. 

Velké poděkování proto patří našemu zřizovateli, který naší škole vždycky přál, ať už v jeho 

vedení stál pan starosta J. Kolumpek, Ing. P. Hejn, S. Tlášek či současný Ing. L. Jenček. 

Co naší škole popřát do dalších let? 

Vnímavé žáky, zapálené učitele, obětavé vychovatelky i asistentky pedagoga a spolehlivé 

správní zaměstnance. V neposlední řadě i nadále štědrou podporu od našeho zřizovatele (vra-

cím se zpět do reality), protože střecha na historické budově vyžaduje generální opravu!!! 

 

Mgr. J. Knapová, ředitelka školy 
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Dýňové odpoledne s rodiči 

V úterý 22. října 2024 nás v družince navštívili rodiče. Společně s dětmi dlabali a vyřezávali 

dýně v átriu školy. To byly výtvory!!! 

Děkujeme všem rodičům, kteří si našli čas a přišli tvořit se svými dětmi. 

 

Věra Valentová, Petra Králová 
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Pečeme mumie 

I ve školní družině slavíme starý keltský svátek Halloween. V pondělí 21. 10. a ve středu 

23.  10. 2024 jsme v naší školní kuchyňce pekli MUMIE. Byla to fuška namotat listové těsto 

na párek. Ale „sváča“ to byla výborná!!! 

Věra Valentová, Petra Králová 

 

Příprava na halloweenský týden 

Barvili jsme temperkami dýně, netopýry a duchy, které jsem dětem vylila ze sádry. Moc se 

to dětem povedlo. 

  

 

 

 

 

 

 

Petra Králová 
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Papoušci a jejich život 

  

Ve čtvrtek 24. října 2024 navštívil ŠD a ŠK pan Jareš se svými krásnými papoušky. Děti se 

dozvěděly mnoho zajímavostí o papoušcích a na konci vystoupení se mohly s papoušky vyfotit 

a koupit si malé suvenýry na památku. 

Petra Králová, Věra Valentová, Alena Mocáková, Bronislava Vodičková 

 

 

Halloweenská stezka 

   

Celý halloweenský týden jsme zakončili v pátek 25. října 2024 halloweenskou stezkou. Děti 

plnily na několika stanovištích různé úkoly a na kartičku dostávaly razítka. Na konci za od-

měnu dostaly děti sladkost (lipo) a kousek jablečného koláče, který jsem jim upekla. 
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 Petra Králová 

 Školní klub - Halloween a dušičky 

 

 

Konec října jsme zakončili halloweenskou stezkou, která proběhla společně se školní druži-

nou. Děti si poté namalovaly obrázky s motivy Halloweenu.  
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Začátek listopadu byl provázen dušičkami. Povídali jsme si o významu dušiček a o tom, jak 

chodíme uctít památku svých blízkých zesnulých. 2. listopad letošního roku připadl na so-

botu. S dětmi jsme v týdnu společně vyrazili na sobotecký hřbitov, kde jsme zapálili svíčku 

spisovateli a soboteckému rodákovi Fráňovi Šrámkovi. 

    

Bronislava Vodičková 

Čteme dětem v mateřské škole 

V rámci projektu DĚTI DĚTEM jsme navštívili v pondělí 4. listopadu předškoláčky ve třídě 

KRTEČCI. Tentokrát děti vybraly knížku Z deníku kocoura Modroočka. Děti se nás nemohly 

dočkat, někdo usnul dříve, někdo při čtení. To jsme je pěkně uspinkaly. 

  

    

První příběh začali číst třeťáčci a my, prvňáčkové, protože ještě neumíme číst dlouhá slova 

a věty, jsme si u stolečků vybarvovali a poslouchali. Odměnou nám byla omalovánka od paní 

učitelky Jany. 

A už se těšíme na další čtení.                                                                                                              

Věra Valentová 
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Navštívili jsme městskou knihovnu 

A zase něco jiného! V úterý 5. listopadu 2024 jsme navštívili městskou knihovnu a naši milou 

paní knihovnici Magdu Šrutovou. Povídali jsme si o blížícím se svátku sv. Martina. 

 

 

Paní knihovnice si pro nás připravila obrázkovou prezentaci "Pověst o sv. Martinovi" a MY, 

DĚTI, JSME JI POMÁHALY ČÍST. Bylo to jiné povídání a moc nás to bavilo! Tak a teď už 

víme, proč se svátek slaví, a tak hurá do lampionového průvodu a na upečenou husu. 

 Jo…a ještě jsme paní knihovnici vystříhali spoustu papírových vloček, které budou celou zimu 

zdobit okna knihovny. Moc děkujeme a těšíme se na příští návštěvu v období adventu. 

Věra Valentová 
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Slavíme svátek sv. Martina 

   

11. listopadu má svátek Martin. K tomuto datu se váže i legenda o sv. Martinovi. 

Kdo to byl? Jak pomohl žebrákovi? Proč se pečou plněné rohlíčky a husy? To vše jsme se 

dozvěděli z legendy a na závěr našeho povídání jsme si udělali bílého koně. A teď už nám 

chybí jen ten sníh!!! 

  

    

  

 

 

 

 

Věra Valentová 
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Pečeme svatomartinské rohlíčky 

Pečeme rohlíčky sv. Martina! Vyválet těsto, nakrájet, nandat náplň dle chuti (oříškovou, 

jablíčkovou, makovou) a srolovat. A šup s rohlíčkem na plech a do trouby. 

       

    

Věra Valentová  
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ŠD 2 - podzimní tvoření 

 

  

 

 

 

 

 

 

V úterý 12. listopadu 2024 jsme na procházce nasbírali podzimní listí. Potom jsme z nich ve 

družině vytvořili krásné lvíčky.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Petra Králová 
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Jdeme opět na návštěvu do mateřské školy 

Co nosí prvňák v tašce? To se ptaly děti ze školky. A tak 

jim to jdeme ukázat. 

V pondělí 18. listopadu 2024 jsme navštívili předškoláčky. 

Tentokrát se školní taškou a také s knížkou. Editka ukazo-

vala dětem, co vše musí nosit do školy. Desky se sešity, Sla-

bikář, pracovní listy, notýsek na jedničky a razítka, velký 

boxík na svačinu, láhev s pitím, penál... 
 

 

 

 

 

 

 

 

    

"To tam toho máš, a to všecko unešeš?" "Jo, unesu, ale musíš hodně jíst, abys měl sílu." 

Po průzkumu tašky děti (třeťáci) přečetly další příběh o kocourkovi Modroočkovi. Tento-

krát „Jak byl nemocný“. Tak zase příště. 

Věra Valentová 

 

Sportovní odpoledne v tělocvičně s MŠ Sobotka 
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Ve středu 20. listopadu 2024 nás navštívili předškoláci z MŠ Sobotka. Odpoledne jsme strá-

vili společně v tělocvičně. Děvčata z šestých tříd dětem připravila opičí dráhu. Příjemně jsme 

si všichni zasportovali. Dětem se sportování moc líbilo. 

Petra Králová, Věra Valentová 

 

Pečeme cukroví pro babičky 

 Ve čtvrtek 28. listopadu 

2024 jsme pekli cukroví. 

Vyválet těsto, vykrájet 

drobné tvary a přenést na 

plech. A pak šup do 

trouby. Práce nám šla od 

ruky, pomáhaly nám tety 

baráčnice. Cukroví odne-

seme babičkám v období 

adventu. Děkujeme za po-

moc tetě Hořákové, Paj-

krtové a Martinkové. 

Věra Valentová 
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Návštěva dědečků a babiček v DPS Sobotka 

   

S napečeným cukrovím a s čertovskou písničkou jsme v úterý 3. prosince navštívili babičky 

a  dědečky v DPS Sobotka. Předali jsme jim linecké cukroví, zazpívali a zatančili jsme pís-

ničku O neposedných čertících a popřáli všem KRÁSNÉ VÁNOCE. 

  

    

 

 

 

 

 

 

 

 

Věra Valentová a Petra Králová 

 

Adventní korálková dílna 

V úterý 3. prosince 20204 za námi přijela paní Machová. Pro děti si připravila korálkovou 

dílnu s vánoční tematikou. Vyráběli se andílci. Děti navlékaly korálky o sto šest. Někdo si 

vytvořil i 4 andílky v různých barvách. Mohou sloužit jako dáreček, překvapení pod stromeček 



30 

pro rodiče a blízké anebo jako talisman pro štěstí.Dětem se díl-

nička moc líbila a těšíme se na jaro na další vyrábění. 

Děkujeme paní Machové za trpělivost. 

Věra Valentová 

 

 

Čertovské vystoupení 

A je to tady!!! Naše ČERTOVSKÉ VYSTOUPENÍ v atriu školy jako část kulturního programu 

na Adventních hrátkách ve škole. 

Děti se proměnily v malé čertíky. Za znění pekelných tónů a za mlhy, která se valila naším 

atriem, přiběhly s blekotáním a zazpívaly a zatančily písničku O neposedných čertících. Po-

dívejte se, jak jsou šikovní!!! 

Věra Valentová a Petra Králová 

Čekání na Ježíška 

 

 

 

 

 

 

 

 

Už se všichni těšíme na Ježíška, copak nám asi nadělí? A abychom si čas trošičku zkrátili, 

vyrobili jsme si adventní kalendář, ale trochu jiný. V neděli 1. prosince si odstřihneme první 

kroužek. 

Věra Valentová 
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Vánoční tvoření 

Pomalinku se blíží čas vánoční.  

Ve družince se na něj už s dětmi připravujeme. Vyškrabávali jsme vánoční stromečky a sně-

huláky. 

Petra Králová 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Čertíci v mateřské škole 

S naší čertovskou písničkou jsme se v pondělí 9. prosince vydali na návštěvu do Mateřské 

školy v Sobotce. Předškoláčci, ale i menší děti na nás už čekaly. Zatancovali a zazpívali jsme 

jim naši písničku, vyfotili jsme se společně u vánočního stromečku a poslechli jsme si další 

příběh KOCOURA MODROOČKA. Na závěr naší návštěvy jsme si všichni popřáli krásné Vá-

noce a hodně dárečků pod stromečkem. 

Věra Valentová 
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Advent 

Slovo advent je z latinského slova adventus – příchod. Je to doba 

krásného  a radostného očekávání příchodu Spasitele, příprava na Vánoce a doba 

rozjímání a dobročinnosti. V době adventní se dříve držel půst a byly zakázány 

veškeré svatby, zábavy a hodování. 

 

Mnoho lidí si na dobu adventu dělá adventní věnec, který mívá 4 nebo 5 svíček s tím, že pátá 

je uprostřed (štědrovečerní). Každá svíčka znázorňuje jednu adventní neděli. První neděli se 

říká ŽELEZNÁ, druhé BRONZOVÁ, třetí STŘÍBRNÁ a čtvrté ZLATÁ. Svíčky na adventním 

věnci by měly mít fialovou barvu a jedna z nich by měla být růžová. 
v 
 

Anna Adamová, 5. A 
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Den po dni 

Den po dni je knižní adventní kalendář. Každý den otevřete jednu kapitolu    

a čtete, jak se knihomolka Adeline zamiluje do hokejisty Jaxona. Je to vánoční 

román, ve kterém zjistíte, jak to nakonec s Adeline a Jaxonem dopadne.  

 

Edita Dousková, 6. A 

Pohádky od Ježíška 

Knihu napsala Lenka Rožnovská a ilustrovala ji Andrea Popprová.  

Tato knížka je něco jako knižní adventní kalendář, na každý ad-

ventní den jedna pohádka. Je  v ní také malované čtení, což zna-

mená že se ve větách objevují obrázky, které musí čtenář nahradit 

slovy. Knížka je spíše pro menší děti nebo začínající čtenáře asi od 

věku 4 až 8 let. 

Jsou tam velice krásné vánoční příběhy, například JABLÍČKO, SR-

DÍČKO, PO DKOVA, KOLÁČ, MÍČ a spousta dalších pohádek.  

Knížku jsem četla už jako starší 8 let, přesto se mi moc líbila a určitě bych ji doporučila, 

ideálně ji čtěte i s celou rodinou. 

PŘEJI HEZKÉ ČTENÍ A VESELÉ VÁNOCE!!!!!!!! 

Natálie Nováková, 5. A 

Pohádkový adventní kalendář 

Taky někdy vyprávíte vlastní příběhy dětem? Maminka si 

s dětmi, Šimonem a Aničkou, povídá o vánočních zvycích a tra-

dicích. Každý den se tak děti dozví něco nového a něco nového 

i prožijí. Děj knížky se odehrává v Jičíně a jeho okolí, vnímavý 

čtenář Jičín pozná i díky krásným ilustracím. Ke knížce patří i 

pracovní sešit, kde si děti můžou k příběhu domalovávat nebo 

si mohou dobarvovat stejné obrázky, jako jsou v knize.  

Knížka mě osobně oslovila a vřele ji doporučuji jak dospělým, tak i dětem.  

Mgr. Iva Jungová 
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Rozdávání PF 

 

Jako každý rok vytvářely sedmé ročníky přání k roku 

2025.  Letošní „péefka“ jsou všechna v modrých bar-

vách. A protože se jedná o  techniku grafiky, je každý 

tisk, který jsme tu zhotovili, originálem. 

Naše přání jsou tak zároveň i malým vánočním dárkem. 

Pojďte se z našich dárečků potěšit i vy       . 

                                       MgA. Adéla Brabcová 
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Malé ohlédnutí 

Pomalu končící rok 2024 přinesl do naší školy spoustu radosti, ale i starostí. 

Společně jsme se radovali z práce a pokroku našich dětí, z úspěchu našich žáků v přijímacím 

řízení na střední školy, ve kterém patříme v kraji k těm nejlepším. Těšili jsme se z výtvar-

ných prací, z hudebních vystoupení, ze sportovních výkonů, ale i z drobných maličkostí jako 

je milý úsměv, drobná pomoc či upřímný pozdrav žáků. 

Děkujeme za podporu a dobrou spolupráci všem rodičům a přátelům školy. 

Společně s našimi polskými přáteli jsme oslavili 20 let vydařené spolupráce, které přerostlo 

v trvalé přátelství našich škol. 

To vše není málo a není to také neměnné. Zvykli jsme si na pěkné prostředí, na moderní po-

můcky, na svobodu ve všech jejích podobách. Ale chtěla bych tu zdůraznit, že bychom to 

všichni neměli brát jako samozřejmost, měli bychom o školu i svobodu pečovat a vážit si jich. 

Proto nás trápí chování některých, kteří vše berou na lehkou váhu a mají potíže s dodržová-

ním pravidel obecně. Chceme však věřit, že se neklidná situace, která se promítá i do školství, 

uklidní a radosti budou převažovat nad starostmi. 

Kéž nový rok 2025 přinese nám všem štěstí, zdraví, mír, dobrou náladu a empatii! 

Mgr. Jana Knapová, ředitelka školy 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


